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Rotterdam, 29 november 2012 

 

Geacht college, 

 

Het AD en de Telegraaf berichten vandaag over een zaak uit 2009, waarin twee agenten 

een dakloze Pool hebben meegenomen en gedumpt op de grens met een ander 

politiedistrict, omdat ze het zat waren dat deze man steeds overlast veroorzaakte in hun 

wijk. Ook zouden zij een schijnexecutie hebben uitgevoerd op deze persoon en zou de 

dakloze met een politieschep zijn graf hebben moeten graven. Volgens de getuigenis van 

de ontslagen agenten gebeurde het vaker dat daklozen werden meegenomen om ergens 

anders gedumpt te worden. Andere politiemensen bevestigen deze lezing. 

 

GroenLinks is geschokt door deze zaak. Een dergelijke behandeling is onmenselijk en een 

deportatie naar een ander district draagt bovendien niet bij aan het zoeken naar een 

oplossing voor ontstane problemen. 

 

Dit brengt ons tot de volgende vragen: 

 

1. Heeft u kennis genomen van de rechtszaak van het OM tegen twee voormalig 

agenten van het korps Rotterdam-Rijnmond vanwege het ontvoeren en bedreigen 

van een dakloze man? 

2. Klopt het dat deportaties naar een ander politiedistrict regelmatig voorkomen en 

zo ja, vindt u dat dit moet stoppen? 

3. Indien deportaties nu niet meer voorkomen, gebeurde dat in het verleden vaker 

dan één keer en zo ja, wanneer is men hiermee gestopt? 

4. Bent u met ons van mening dat het onmenselijk en onwenselijk is overlastgevers 

simpelweg ergens anders te dumpen? 

5. Wat voor stappen heeft u al ondernomen of gaat u ondernemen om te voorkomen 

dat zoiets in de toekomst nogmaals kan gebeuren? 

 

Afgelopen zomer publiceerden het Trimbos instituut en Bureau Beke het onderzoek ‘De 

juiste snaar. Professionals met een publieke taak en de omgang met overlast, agressie 

en geweld als gevolg van alcohol- en/of drugsmisbruik’. In dit rapport wordt beschreven 

hoe professionals met een publieke taak, zoals agenten en brandweerlieden, omgaan 

met personen onder invloed. Middelengebruik wordt volgens het onderzoek gezien als 

een belangrijke risicofactor voor gewelddadig gedrag in het algemeen en geweld tegen 

de politie in het bijzonder. Uit diverse studies blijkt bijvoorbeeld dat meer dan 50% van 

alle agressieve delicten onder invloed van alcohol werd gepleegd. Bij uitgaande jongeren 

loopt dit percentage zelfs op tot bijna 75 procent.  

 



Ook beschrijft het onderzoek dat het zogenaamde opwindingsdelier (waarbij een persoon 

ongericht om zich heen slaat en nauwelijks te bedwingen is) bij ambulancemedewerkers 

een bekend fenomeen is, maar dat portiers en politieagenten hier niet bekend mee zijn. 

Als een professional bekend is met dit fenomeen zou het echter goed herkenbaar moeten 

zijn.  

 

De onderzoekers concluderen dat de huidige bejegeningsstrategieën niet langer voldoen 

aan de actualiteit van het middelengebruik. Daardoor kunnen gedragingen als gevolg van 

bijvoorbeeld een hypo, TIA, opwindingsdelier of van dove of blinde mensen foutief 

geïnterpreteerd worden als zijnde een gevolg van alcohol- of drugsgebruik, waardoor een 

situatie kan escaleren. Een van de belangrijkste aanbevelingen van het onderzoek is dat 

professionals met een publieke taak beter voorbereid moeten worden op het herkennen 

van middelengebruik en omgaan met personen die onder invloed zijn van alcohol en 

drugs.  

 

6. Hebt u kennis genomen van het rapport De juiste snaar? 

7. Onderschrijft u de aanbevelingen uit dit rapport? 

8. Bent u het met GroenLinks eens dat er in de opleiding voor professionals met een 

publieke taak aandacht moet worden besteed aan het lezen van gedrag en het 

herkennen van een bepaalde ‘diagnose’? Zo ja, hoe gaat u dit bewerkstelligen? 

9. Bent u het ook met GroenLinks eens dat professionals goed voorbereid op pad 

gestuurd moeten worden, zeker wanneer ze daarbij te maken kunnen krijgen met 

geweld en omgang met personen onder invloed? 

10. Wilt u erop toezien dat binnen de politie- en brandweerorganisatie en bij de dienst 

Stadstoezicht meer aandacht wordt besteed aan ‘Learning on the job’ zodat 

aanwezige kennis kan worden onderhouden en geactualiseerd? 

11. Is er momenteel sprake van intersectorale samenwerking waarbij de gezondheids- 

en veiligheidskolom expertise uitwisselen? En zo nee, kunt u dat organiseren? 

12. Bent u bereid om met medische en juridische experts een protocol op te stellen 

voor het omgaan met het opwindingsdelier? 

13. Bent u bereid in overleg te treden met de Rotterdamse horeca- en beveiliging-

sector om te onderzoeken of ook in deze sectoren extra opleiding en kennisdeling 

gewenst is? Zo nee, waarom niet? 

 

 

 In afwachting van uw antwoord, 

 

 

 

 

 

Arno Bonte 

GroenLinks 


